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 الملخص:
ّّة للدّلّل الذّاىي على ضعف الطّحّحّو عيد  قهث في ٍذا التحخ ةالدّراسة اليقدِّة المُضُع
التاحخ الشّعي نحهد ضادق اليّجهيّ، في كحاةٌ "أضُاء على الطّحّحّو"، هالّذو عيُىٌ ب 

ّّة: نُقف التخاروّ هنسلم نو فض ّّة الإفراطّة"، هجَعَل شُاٍد الطّائف ائل "التخاروّ هنسلم هالطّائف
عليّ علٌّ السّلام، هافحراء نسلم على الشّّعة، هنُقف التخاروّ نو الإنام الطّادق، هغهز التخاروّ 
في عليّ هحهزة رضي اللٌ عيَها، هفيدة فكرة جعطب الشّّخّو ضد آل التّث، هإدتاة جُقّر 

، هإةرازٍها التخاروّ هنسلم آل ةّث اليتُة، هإجلالَها لَم نو خلال رهاِحَها عيَم في الطّحّحّو
لفضائل عليّ رضي اللٌ هاْل ضراحة، ههضّحث ةراءة الشّّخّو نو كلّ نا ادّعاً اليّجهيّ علَّها، 

ٍُّها عو الافحراء، هالغهز.   ّّة، هسه  ههضفَها ةٌ نو الحّعطّب، هالطّائف

 مفتاحية: كلمات 

 *  1                                                                                        :اسم التاحخ
 

شواهد الطّائفيّة الإفراطيّة عند 

الشّيخين في كتاب "أضواء على 

 -دراسة نقديّة-الصّحيحين"

 

 الحُرود. نحهد عُدة 

 The Extreme Sectarianism at Al Shaikhain in (Adwa' Ala' Al Sahehain) Book 
Critical Study 

Abstract: 
 In this study, the researcher analyzed and criticized, using objective approach, the second evidence on the weakness 

(untruthfulness) in Al Shaikhain at the Shiite scholar Mohammad Sadiq Al Najmi in his book " Adwa' Ala' Al 

Sahehain" entitled " Al Bukhari Wa' Muslim" and the extreme sectarianism found in the book. The author of this book 

presented some evidence on sectarianism such as the position of Al Bukhari Wa' Muslim relating to the virtues of Ali, 

the false claims of Muslim on Shiite, the position of Al Bukhari from Imam Al Sadiq and Omar, the hidden outrages 

by Al Bukhari in Ali and Hamza'. The study refuted the idea of Al Shaikhain fanaticism against Al Al Bayet; proving 

the respect of Al Bukhari Wa' Muslim by quoting their narrations in their book " Al Sahehain". They frankly 

mentioned the virtues of Ali and Al Al Bayet members. The study clarified the innocence of Al Shaikhain with 

respect to Al Najmi claims towards them, claiming that they showed fanaticism, sectarianism, false accusations, and 

allegations.                     

Keywords: Al Sahehan, Sectarianism, Allegations, Al Bukhari  and Muslim, Adwa' Ala' Al Sahehain, Shiite 
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